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                    Abstract
The Ontario Region of the Medical Services Branch, Health Canada, comprises approximately 63,000 First Nations people living on reserve in 126 First Nations communities. As of January 1997, 39% of these communities have either assumed control of the delivery of health services or are in transfer negotiations with the federal government. Another 17% have entered into an Integrated Community Based Health Services Agreement with the federal government, which could culminate in a full transfer agreement. In order to provide First Nations with timely access to health information for case management, program planning and evaluation, and the development of their own program priorities at the community level, Medical Services Branch, Ontario Region, has worked in partnership with First Nations to develop a comprehensive, computerized Health Information System (HIS). With direct access to a reliable epidemiological database, First Nations will be able to re-profile available resources in response to their own identified community health priorities.


Résumé
La Direction générale des services médicaux de Santé Canada pour la région de l’Ontario comprend environ 63 000 personnes des Premières nations qui vivent dans 126 communautés des Premières nations. En janvier 1997, 39% de ces communautés assumaient le contrôle de la prestation des soins de santé ou négociaient avec le gouvernement fédéral le transfert de ces services. Un autre 17% a conclu avec le gouvernement fédéral des accords en matière de services communautaires intégrés, qui peuvent aboutir à un accord de transfert complet. Pour permettre aux Premières nations d’accéder en temps utile à l’information sur la santé, en vue de la gestion des cas, de la planification et de l’évaluation des programmes et de la fixation de leurs priorités de programme au niveau communautaire, la Direction générale des services médicaux de la région de l’Ontario a travaillé en partenariat avec les Premières nations à mettre au point un vaste Système informatisé d’information sur la santé. Ayant accès directement à une base de données épidémiologique fiable, les Premières nations pourront réaménager les ressources disponibles en fonction des priorités de la santé communautaire qu’elles auront elles-mêmes fixées.
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